

# המרכז הבינתחומי הרצליה The Interdisciplinary Center Herzliya

Das Interdisciplinary Center Herzliya würdigt

## S.E. DR. ALFRED GUSENBAUER Bundeskanzler der Republik Österreich

für sein politisches Engagement seit frühester Jugend und die Übernahme verantwortlicher Positionen in Österreich sowie in internationalen und regionalen Organisationen wie dem Europarat und der Sozialistischen Internationale;

für seine undogmatische, kreative politische Arbeit im Sinne der Förderung der sozialen Sicherheit, der Fairness, des gesellschaftlichen Engagements und gesellschaftlicher Offenheit, der Bildung und Chancengleichheit, der Menschenrechte, Demokratie und Toleranz in Österreich wie auch auf internationaler Ebene;

für seinen Einsatz zugunsten der Friedensbemühungen in Europa während des Kalten Krieges, seine Verdienste um den Brückenschlag zwischen Ost und West und um die Europäische Integration;

für seine verantwortliche Haltung angesichts der dunkelsten Kapitel der österreichischen Geschichte und die Pflege freundschaftlicher Beziehungen mit der jüdischen Gemeinde in Österreich;

und für seine langjährige enge Verbundenheit mit Israel im politischen wie auch im privaten Bereich.

In Anerkennung seines Engagements für die Verwirklichung humanistischer Ideale in Österreich und weltweit, seiner persönlichen Integrität und seiner Verständigungsbemühungen über nationale und religiöse Grenzen hinweg beehrt sich das Interdisciplinary Center Herzliya, S.E. den Bundeskanzler Dr. Alfred Gusenbauer hiermit zum

## Honorary Fellow

zu ernennen

Prof. Uriel Reichman  
Präsident

2. September 2007  
Herzliya, Israel

The Interdisciplinary Center Herzliya pays tribute to

## H.E. DR. ALFRED GUSENBAUER Federal Chancellor of the Republic of Austria

for his commitment to politics from a very young age and the assumption of accountable positions in Austria as well as within international and regional organizations such as the Council of Europe and the Socialist International;

for his progressive and creative political work towards the advancement of public welfare, fairness, social involvement and openness and for the promotion of education and equal opportunities, human rights, democracy and tolerance in Austria as well as in the international arena;

for his staunch support of the peace efforts in Europe during the Cold War era, his efforts in bridging the gap between East and West and his valuable contribution towards European integration;

for his responsible attitude towards the darkest chapters in Austria's history and the fostering of friendly relations with the Jewish Community of Austria;

and for his long standing, close ties with Israel in both the political and the private spheres.

In recognition of his commitment to the realization of humanistic ideals in Austria and worldwide, his personal integrity and his ongoing efforts to build an atmosphere of mutual understanding that transcends national and religious borders, H.E. the Federal Chancellor Dr. Alfred Gusenbauer is hereby named an

## Honorary Fellow

of the Interdisciplinary Center Herzliya

Prof. Uriel Reichman  
President

September 2<sup>nd</sup>, 2007  
Herzliya, Israel